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کنسرت ها، از مجلس تا 
شورای عالی امنیت ملی 

بحث کنســرت ها همچنان از ســوژه های داغ این 
روزهاست و ســوال از وزیر درخصوص عقب نشینی 
اش درمورد مشــهد جدی شده اســت. نایب رئیس 
فراکســیون امید مجلس شــورای اسلامی از طرح 
سوال ســه نماینده از وزیر ارشــاد در مورد لغو مجوز 

کنسرت ها خبر داد.
همچنیــن یک عضو کمیســیون فرهنگی مجلس 
خواسته اســت موضوع در شورای عالی امنیت ملی 
مطرح شود. حجت الاسلام و المسلمین احمد مازنی 
با تاکید بر اینکه مسأله کنسرت ها نوعی فرار به جلو 
از ناحیــه متحجریــن برای مقابله بــا هرنوع حرکت 
روشــنگرایانه برای نسل جوان است، گفت که برای 
رسیدن به راه حلی درخواستم از رئیس جمهور و دبیر 
شــورای عالی امنیت ملی طرح موضوع کنسرت ها 

در این شوراست.
وی افزود: آن فردی که مثلا در منطقه سجادشهر 
مشــهد ســاکن اســت چه گناهی کرده که به دلیل 
همجواری با امام رضا )ع( اجازه تماشــای کنسرت 
را ندارد؟ این عضو فراکســیون روحانیون با اشاره به 
مخالفت برخی از ائمه جمعه برای برگزاری کنسرت 
در برخی شهرها گفت: برخی از ائمه جمعه در مخالف 
با برگزاری کنسرت در شهرشان مطرح کردند که اگر 
کسی می خواهد کنسرت ببیند از این شهر برود و در 
جای دیگر تماشا کند. این نوع اظهارات ممکن است 
باعث شود که برخی  افراد در حمایت تجمع کرده و در 

مقابل مخالفان نیز تجمعی برگزار کند. 

 تکذیب عدم برگزاری 11 ساله کنسرت 
در مشهد

از سوی دیگر پیروز ارجمند مدیر سابق دفتر موسیقی 
وزارت ارشــاد درخصوص ادعای عدم برگزاری 11 
ســاله کنســرت در مشهد از سوی ســخنگوی وزیر 
ارشاد گفته است: این مسأله، ناشی از بی اطلاعی از 
وضعیت موسیقی است. من کاملًا این موضوع را رد 
می کنم. در دوره ای که من مسئولیت دفتر موسیقی 
وزارت ارشــاد را بر عهده داشتم، در سال های ۹۲ و 
۹۳، بیش از ۳۰۰ کنســرت در مشــهد برگزار شد و 
همه این کنســرت ها هم در کمال آرامش برگزار شد 
و هیچ مشــکلی هم نداشــت. به همین جهت، من 
چنین ادعایی که در 11 سال اخیر در مشهد کنسرتی 
برگزار نشده است را تکذیب می کنم و اعلام می کنم 
که به هیچ عنــوان صحت ندارد. معتقدم که احتمالا 
سخنگوی آقای وزیر نسبت به مجموعه وزارت ارشاد 

و مجوزهایی که صادر می شوند بی اطلاع هستند.
همچنین سخنگوی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
از پیشــنهادهای دادســتانی در این زمینه استقبال 
کرده اســت. حســین نوش آبادی با تأکید بر این که 
پیشنهادهای دادستان تهران برای برگزاری کنسرت 
به معنای مخالفت با اجرای آن نیســت، گفت: این 
پیشنهادها تأکیدی بر ســلامت اجرای برنامه های 

موسیقی است تا ما شاهد لغو کنسرت نباشیم. 
وی بــا تأکیــد بر این که ایــن پیشــنهادها منافات و 
تعارضی با برنامه ریزی،  نظارت و دقت نظر ما ندارد، 
گفت: تنهــا موضوع به ضبط کــردن برنامه مربوط 
اســت که اگر آن هــم قانونی و در راســتای وظایف 
دستگاه های ذی ربط باشــد، ما ترسی نداریم؛ ولی 
باید تمام مســائل در راســتای تأمین امنیت، اجرای 
مطلــوب برنامه، پیشــگیری از اتفاق هــای ناگوار و 
اجرای بدون حاشــیه برنامه باشد. بنابراین ما چیزی 
از همکاری نکردن برای برگزاری کنسرت نمی بینیم، 
چون پیشنهادهای داده شــده به معنای مخالفت با 

اجرای کنسرت ها نیست.

مجلس در تعطیلات!
بخش دوم تعطیلات تابستانی نمایندگان مجلس با زمانی طولانی  از تعیطلات قبلی شروع شد

آخرین نشست علنی نمایندگان مجلس شورای اسلامی در فصل تابستان که 
صبح امروز تشکیل شده بود، با اعلام مسعود پزشکیان نایب رئیس اول پارلمان 
پایان یافت. به گزارش »تابناک«، جلسه علنی بعدی خانه ملت یکشنبه 4 مهر 
ماه تشکیل می شــود. وکلای ملت از هفته آتی به مدت ۳ هفته نشست علنی 
نخواهند داشت و در این مدت یک هفته برای سرکشی به حوزه های انتخابیه 

می روند و ۲ هفته نیز دور دوم تعطیلات تابستانی خود را سپری می کنند.
وکلای ملــت پیش از ایــن در تیرماه دور اول تعطیلات تابســتانی خود را پس 

از گذشت 54 روز از آغاز به کار مجلس دهم به مدت ۲ هفته گذرانده بودند.
بر اساس ماده 84 آیین نامه داخلی مجلس که تصویب آن به قبل از انقلاب بر 
می گردد "تعطیلات تابســتانی مجلس در هر سال سی روز است که زمان آن با 
تشخیص مجلس تعیین می شود. هیأت رئیسه می تواند در تنظیم برنامه جلسات 
علنی و کمیســیون ها به گونه ای عمل کند که نمایندگان در هر ماه یک هفته 

کاری هم برای رسیدگی به وظایف نمایندگی فرصت داشته  باشد.".

بحثی قدیمی به نام طولانی بودن تعطیلات مجلس 
طولانی بودن تعطیلات تابســتانی یکی از مباحــث قدیمی مطرح در مجلس 
شــورای اســلامی اســت که همواره انتقادات زیادی را نیز در طول دوه های 
مختلف داشته است، در مجالس گذشته نیز نمایندگان بارها تلاش کرده اند تا 
بتوانند کمی از میزان آن کاهش دهند اما هر بار که این موضوع در مجلس به 
مرحله رای گیری رسیده است با مخالفت نمایندگان مجلس مواجه شده است.
موضوع تعطیلات تابســتانی در مجلس هفتم، هشــتم و نهم نیز در اوایل کار 
بــا انتقاد نماینــدگان همراه بود به طوری که در اوایل مجلس نهم بســیاری از 
نماینــدگان خواهــان تغییر قوانین آیین نامه داخلی بودنــد در آن زمان یکی از 
اعضای جبهه پایداری با تاکید بر اینکه اگر مجلس بخواهد بسیاری از قوانین 
را اصلاح کند باید از خود شــروع شــود، گفته بود، اقدام در مجلس مواردی از 
این دست به دولت، قوه قضاییه و جامعه پیام دارد که ما می خواهیم زنده و سالم 
باشیم.  رسایی با بیان اینکه مطمئناً نمایندگان مجلس نهم در این چهار سال به 
دلیل اینکه تعطیلات در کشورمان زیاد است، طرحی را می آورد تا این تعطیلات 
کم شود، افزود: بنابراین لازم است ابتدا ما این کار را از خودمان شروع کنیم و 
تعطیلات مجلس را کم کنیم تا بتوانیم در موارد دیگر تصمیم قاطعانه بگیریم. 
وی در ادامه خطاب به نمایندگان یادآور شد: اکثر شما نمایندگان در این مدت 
یک ماهه تعطیلات تابستانی کار نمایندگی انجام می دهید و به حوزه انتخابیه 
خود سرکشی می کنید اما فحش تعطیلات تابستانه را می خورید، همچنین از 

آنجا که از هفته دیگر تعطیلات تابســتانه مجلس شــروع می شود، رسانه ها از 
اکنون انتقادات خود را به این تعطیلات آغاز کرده اند که البته این انتقادات نیز 
به حق است. این طرح بالاخره پس از بیان نظرات تعدادی دیگر از نمایندگان، 
یک فوریت طرح حذف تعطیلات تابستانی نمایندگان با 84 رای موافق، 1۳۹ 
رای مخالف و 11 رای ممتنع به تصویب نمایندگان نرسید، و مقرر شد به صورت 
عادی در دستور کار مجلس قرار  گیرد و طرحی که می توانست حداقل شائبه ی 
رفاه زدگی در میان نمایندگان را که در افکار عمومی ایجاد شده است، تا حدودی 
مرتفع کند، با »نه« بهارستان نشینان روبر شد و تا به امروز به نتیجه نرسیده است.

نمایندگان بیشتر درگیر مسائل منطقه خود هستند
اکنون با شــروع مجلس دهم بار دیگر انتقادات به تعطیلات مجلس افزایش 
یافته اســت اما این بار خود نمایندگان هســتند که انتقــادات را آغاز کرده اند و 

خواهان کاهش میزان تعطیلات هستند.
در همیــن ارتباط علیرضا رحیمی نماینده مردم تهران در گفت و گو با تابناک با 
اشاره به اینکه از ابتدای تابســتان تا کنون مجلس شورای اسلامی حدود 6۰ 
روز تعطیلات داشته اســت اظهار داشت: بسیاری از نمایندگان مجلس دهم 
نمایندگانی هســتند که برای اولین بار بــه مجلس آمده اند و می توان گفت که 
حــدود 7۰ درصد از نماینده های دوره نهم دیگر در مجلس نیســتند بنا براین 
انگیزه بسیار زیادی بین این افراد برای قانون گذاری و نظارت در بین آنها وجود 

دارد، ولی این حجم از تعطیلات برای آنها غیر قابل باور بود.
این نماینده مجلس گفت: متاسفانه آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی 
نیز مانند برخی دیگر از قوانین دیگری که در کشور وجود دارد دچار مشکلاتی 
اســت که باید اصلاح گردد، یکی از مهم ترین ایراداتی هم که به مجلس وارد 
است بحث کثرت تعطیلات است که باید در اسرع وقت به این موضوع رسیدگی 
شود. رحیمی در ادامه گفت: البته هیات رئیسه مجلس تلاش دارد که کار غیر 
قانونی  در مجلس انجام نشود و به همین دلیل هم لاریجانی موضوع تعطیلات 
را به رای نمایندگان گذاشــت، اما به هر حال تعطیلات در مجلس بســیار زیاد 
است و باید فکری برای آن کرد، دور ماندن نمایندها از مجلس باعث می شود 
تا تمرکز نماینده ها از مشــکلات کلان کشور سلب شودو این می  تواند در دراز 
مدت آســیب زا باشــد. وی گفت: مطابق قانون وظیفه نماینده مجلس قانون 
گذاری و نظارت است است اما عملا با رویه ای که در مجلس وجود دارد نماینده 
ها تمرکزی بر روی قانون گذاری ندارند و بیشــتر درگیر مشــکلات اجرایی در 
مناطق خود هســتند. نماینده سه هفته در مجلس کار می کند و تازه زمانی که 

برنامه های خود را ســر ســامان می دهد و متمرکز بر روی مسائل کلان کشور 
می شــود تعطیلات شروع می شــود و دوباره مشکلات جدید در منطقه ایجاد 
می شــود و نماینده باید پیگیر آن شود. رحیی گفت: درکل تعطیلات اگر باعث 
شود که مجموعه کارهای قانون گذاری و نظارت عقب بماند به هیچ عنوان نه 
قابل قبول اســت و نه از طرف افکار عمومی مورد پذیرش و قناعت است، ما با 
این میزان تعطیلات در  نهاد قانون گذاری مخالف هســتیم و کمیسیون آیین 

نامه باید فکری برای آیین نامه داخلی ایجاد شود.

باید آیین نامه اصلاح شود
مصطفــی کواکبیان دیگر نماینده مخالف تعطیلات در گفت و گو با تابناک در 
خصوص این موضوع اظهار داشت: شخصا با این میزان تعطیلات در مجلس 
مخالف هســتم اما نمایندگان شهرستانی بیشــتر پیگیر این تعطیلات هستند 
و برای سرکشــی به حوزه هــای انتخابیه خود از تعطیلات مجلس اســتقبال 

بیشتری می کنند.
وی گفت: تعطیلات تابســتانی الته یک ماه در ســال اســت که هر تابســتان 
نمایندگان از آن استفاده می کنند اما این بار بعد از چهار هفته کاری نمایندگان 
تصمیم گرفتند که یک هفته سرکشی را نیز به دو هفته تعطیلی خود اضافه کنند 

و به همین دلیل تعطیلات این دوره قدری طولانی شده است.
وی گفت: البته مجلس می توانست این میزان طولانی نباشد و در واقع می شد 
نمایندگان کار سرکشی را هم در همین دو هفته طعطیلی انجام دهند و به جای 
۲5 روز تعطیلی فقط 14 روز به تعطیلات بروند اما به هر حال شهرستانی ها اصرار 
داشتند که تعطیلات را یک سره کنند. کواکبیان گفت: برای نمایندگان تهران 
تعطیلات خیلی موضوعیت ندارد اما دوســتان شهرستانی علاقه دارند که به 
حوزه های خود سر بزنند و در حوزه باشند. البته این دو هفته برای خوش گذرانی 

نیست و تعطیلاتی است که در آیین نامه است و باید آیین نامه اصلاح شود.
محمد جواد فتحی دیگــر نماینده ای بود که به این میزان تعطیلات اعتراض 
داشــت، این نماینده مجلس در گفــت و گو با تابناک در خصوص این موضوع 
اظهار داشــت: متاسفانه قوانین موجود در کشور بســیار زیاد و برخی بسیار نا 

کارآمد است از جمله این قوانین آیین نامه داخلی مجلس است.
وی در ادامه گفت: قوانین بسیار زیادی در سالهای گذشته در مجلس تصویب 
شده که بدون کار کارشناســی و انجام مراحل مطالعاتی بوده است، متاسفانه 
نماینــده ها زمان زیادی برای بررســی قوانین صرف نمــی کنند و از این جهت 

شاید نبودن نماینده ها در مجلس بهتر از بودنشان باشد.

اگرقوانیناصلاحنشودهمچنانحقوقهاینامتعارفادامهپیدامیکند
امین حســین رحیمی معاون سیاســی امنیتی دادستان کل کشور گفت: در بسیاری از کشــورها تمام مردم می دانند که حقوق مسئولان چقدر است؛ در صورتی که این شفاف سازی صورت گیرد، اعتماد خدشه دار شده مردم، برگردانده 
می شــود. معاون دادســتان کل کشــور با اشاره به موضوع فیش های حقوقی نامتعارف اظهار کرد: موضوع حقوق های نامتعارف آسیب های زیادی را به اعتماد مردم وارد کرد. در این میان برخی مدیران از قوانین و مقررات سوء استفاده 
کرده و بعضی دیگر نیز مرتکب تخلف شــده بودند که این موضوعات در حال بررســی اســت. وی با بیان اینکه باید از این تهدید فرصت ایجاد کرد، به تبیین سه راهکار برای برخورد با پیشگیری از تکرار مساله فیش های حقوقی نامتعارف 
پرداخت و تصریح کرد: در مرحله اول باید با کســانی که تخلف کرده اند برخورد شــود و اتفاقا در این زمینه اطلاع رســانی نیز صورت گیرد و پول های اضافی مســترد گردد؛ مثلا در برخی موارد مبنای اضافه کاری به جای ســه آیتم، چهار 
آیتم لحاظ شده است که از نظر مقررات این اقدام درست نیست و نیاز به برخورد است. رحیمی اصلاح قوانین و مقررات را راهکار دیگر عنوان کرد و گفت: اگر قوانین اصلاح نشود همچنان این حقوق های نامتعارف ادامه پیدا می کند. 
معاون دادستان کل کشور در پایان ضرورت ایجاد شفافیت در این زمینه را الزامی دانست و گفت: در بسیاری از کشورها تمام مردم می دانند که حقوق مسئولان چقدر است و در صورتی که این شفاف سازی صورت گیرد، اعتماد خدشه 

دار شده مردم، برگردانده می شود.

سیاسی
چهار شنبه 10 شهریور ماه 1395

واکنش روز

باهنر اطلاعات خود را نسبت به مجلس دهم بالا ببرد
سیدقاسم جاسمی در واکنش به اظهارات اخیر محمدرضا باهنر نسبت به نمایندگان مجلس دهم، اظهار داشت: آقای 
باهنر گفته اند که همه نمایندگان مجلس یک تفســیر خاصــی از اقتصاد مقاومتی دارند و به کنایه گفته اند نمایندگان 
جدید نسبت به اقتصاد مقاومتی توجیه نیستند؛ که این گفته ها ناشی از بی اطلاعی ایشان است. نماینده اصولگرای 
مردم کرمانشاه در مجلس دهم بیان کرد: نمایندگان مجلس دهم ۲8۹ نفر هستند و ۲۹۰ نفر نیستند به نظر می رسد 
که نیاز است محمدرضا باهنر مقداری اطلاعات خود نسبت به مجلس دهم را بالا ببرد. عضو کمیسیون امنیت ملی 
و سیاســت خارجی مجلس با اشــاره به ســخنان باهنر مبنی بر اینکه نمایندگان جدید مجلس دهم در 4 ســال مدت 

نمایندگی فقط کوچه و خیابان های تهران را یاد می گیرند، گفت: آقای باهنر باید بدانند که این گونه نیست، چراکه حداقل ۳۰ نفر از نمایندگان تهران، 
شهر تهران را به خوبی می شناسند همچنین بیش از 7۰ نفر از نمایندگان مجلس نهم در دور دهم مجلس حضور دارند، نمایندگان ادوار گذشته مردم 
نیز در مجلس حضور دارند. این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس دهم خاطرنشان کرد: خرسندیم از اینکه نمایندگان جدیدی 
که به مجلس شــورای اســلامی راه یافته اند، قبل از نمایندگی در مناطق عملیاتی، جبهه ها و بســیاری از مکان هایی که لازم و ضروری بوده، حضور 
داشــته اند و بســیاری از نمایندگان مانند شما قریب به ۳۰ ســال در تهران جا خوش نکردند تا راحت طلبی اختیار کنند و از مناطق مرزی و جبهه های 
جنگ خبری نداشــته باشند. جاســمی در پایان خطاب به نایب رییس مجلس نهم گفت: متاسفانه با گذشت چند سال از عمر شما در تهران، زادگاه 

خود را فراموش کرده اید، درصورتی که مردم کرمان شما را به عنوان نماینده مجلس شورای اسلامی انتخاب کرده اند.

پیگیری روز

درخواست قالیباف درمورد رسیدگی به شبهات واگذاری ها در شهرداری
شهردار تهران در پی انتشار اخباری مبنی بر لیست اسامی افرادی که اقدام به دریافت املاک بدون ضابطه از شهرداری 

تهران کردند به دادستان کل کشور نامه نوشت.
محمد باقر قالیباف در این نامه با بیان اینکه اخیرا یک گزارش مخدوش منتســب به کارشــناس سازمان بازرسی کل 
کشــور درخصوص واگذاری املاک در شــهرداری تهران به افراد، در رســانه ها منتشر شده است که افکار عمومی را 
نسبت به مدیریت شهری بدبین کرده است نوشت: این گزارش نادرست از سوی رییس کل محترم سازمان بازرسی نیز 
به عنوان گزارش اولیه و ناقص یاد شــده و حتی همان کارشناس محترم در گفتگو با رسانه ها مواردی از آن گزارش را 

تکذیب کرده است. اما متاسفانه جزییات این سند مخدوش در سطح وسیعی در جامعه بطور ناقص و اغراق آمیز منتشر شده و دستمایه تشویش اذهان 
مردم شریف توسط برخی رسانه های مغرض و معاند داخلی و خارجی قرار گرفته و باعث بی اعتمادی مردم نسبت به عملکرد ارکان نظام شده است.
قالیباف افزوده اســت: لازم به ذکر اســت شهرداری تهران برای حل معضل مسکن بیش از ۲7 هزار نفر از 55 هزار پرسنل خود با واگذاری زمین از 
طریق تعاونی های مســکن، وفق قوانین و مقررات )مجلس شــورای اسلامی، هیأت محترم وزیران، شــورای اسلامی شهر تهران( اقدام کرده که 
عمده این افراد از اقشار ضعیف و زحمتکش این مجموعه هستند. علاوه بر این، شهرداری تهران در جهت تسهیل تهیه مسکن برای کارکنان سایر 
نهادها و سازمان های دولتی و عمومی برای واگذاری زمین، تسهیلات قانونی قائل شده است. حال آنکه در گزارش فوق الذکر تمامی این تسهیلات 

به دروغ به عنوان امتیازات ویژه به برخی مدیران نسبت داده شده است.


